

生命中心（北大方面）优秀博士后基金申请指南

CLS (PKU) Fellowship guidelines

1. 申请/ Application Conditions and Materials

申请条件:

- 1) 国内外大学或研究单位的博士毕业生（毕业 5 年以内）（临近毕业的博士生也可提出申请，但在博士后进站时需按照国家规定提供相关证书）；
- 2) 已被北京大学所有与生命科学及相关交叉学科实验室的合作导师同意接收为博士后，或北京大学所有与生命科学及相关交叉学科实验室内已在站博士后；
- 3) 在生命科学相关研究领域做出过出色成果，具有独立科研工作能力，学术发展潜力优异，具备良好的学术道德和团队合作精神。

申请材料:

- 1) 生命联合中心博士后基金申请信息简表 [\(附件 1\)](#)；
- 2) 个人简历和主要研究成果介绍；
- 3) 博士后期间研究计划；
- 4) 博士后的合作导师推荐意见（请注意此项为申请者申请生命中心优秀博士后基金的前提和必须条件，并在信中明确是否已确定接收申请人为本人的博士后，是否已有所在院系的博士后名额）；
- 5) 两封专家推荐信；
- 6) 代表性文章（或其它成果）全文。

注：考虑到基金资助的延续性，在站申请人需在离本站预期结束日期的 9 个月之前进行申请；

Conditions for applications:

- 1) Applicants should have received a Ph.D., M.D., M.D. /Ph.D., or another terminal degree within the last five years.
- 2) Advisor must be faculty from Peking University.

Application materials should include:

- 1) [Application Form \(Attachment 1\)](#).
- 2) Current CV and a summary of past research accomplishments.
- 3) Plan for future research.
- 4) Recommendation letter written by the intended postdoctoral advisor at Tsinghua or Peking University (can be from any interdisciplinary lab, and NOT limited to Medical School or School of Life Sciences).
- 5) Letters of reference from two individuals who are familiar with the applicant's past research and future potential.
- 6) Representative publications (PDF files preferred).

2. 中期进展报告/ Progress Report

受资助博士后需在受资助的第 12 个月的月末,提供书面工作总结报告 ([附件 2](#)),向博士后委员会汇报研究进展;博士后委员会将对受资助人的研究进展情况进行仔细评估,并根据其进展,决定对其继续、降低或停止资助;

The awarded postdoctoral fellow needs to submit a written Midterm Progress Report ([Attachment 2](#)) at the end of the first 12 months, providing the progress of postdoctoral research to the CLS Postdoctoral Committee. The committee will carefully evaluate the report and make a decision of continuing, reducing or terminating the funding.

3. 结题报告/ Summary Report

受资助博士后在每期资助结束时,需以书面报告形式提供结题汇报 ([附件 3](#))。博士后委员会将对受资助人的项目进展情况进行评估。

The funded postdoctoral fellow needs to submit a written Final Report ([Attachment 3](#)) at the end of the funding. The CLS Postdoctoral Committee will evaluate the performances and achievements of the awardee.

4. 延期资助申请/ Funding-extension Report

对于首期资助结束,仍需在站不超过 6 个月的工作者,可以书面形式申请延期资助 ([附件 4](#))。博士后委员会将根据进展情况,决定是否给予延期资助(仅适用于继续在北京大学实验室做博士后的人员)。

对于首期资助结束,仍需在站超过 6 个月的工作者, 需要重新申请本基金, 相关评审程序与初次申请相同。

Due to specific reasons that an extension of the postdoctoral term is needed (no more than 6 months), the awarded postdoctoral fellow may apply for extended funding support before the end of the first postdoctoral term. The applicant needs to submit an Application for Extended Support ([Attachment 4](#)) to the CLS Postdoctoral Committee. The committee will evaluate the application and make a decision whether to provide extended funding support (the applicant should continue the extended postdoctoral term at Peking University).

For those whose extension of the postdoctoral term is longer, the applicant should apply for this fellowship again, and the process of the application and review is the same as the initial one.